
 

ترغیب شهروندان به تفکیک زباله از مبدأ
داود گودرزی، معاون خدمات شهری و محیط زیست 
ح چالش های اجرایی مدیریت  شهرداری تهران به طر
از  یکی  گفت:  و  پرداخت  در کلانشهر تهران  پسماند 
ح موضوعات و  مهم ترین رویکردهای مدیریت شهری طر
چالش ها و درگیر کردن نخبگان برای حل آن موضوعات 

است. 
گودرزی در ادامه بر لزوم هم افزایی و هم اندیشی در 
راستای حل مسائل مختلف در حوزه مدیریت شهری 
پرداخت و گفت: از یک سو نخبگان، دانشگاهیان، اعضای 
ح می کنند و  را مطر هیات علمی، راهکارهای مختلفی 
از سوی دیگر در بحث اجرا با راهکارهای دیگری مواجه 
هستیم و به طور کلی هم افزایی و هم اندیشی درستی که 
منجر به اجرا و عملیاتی شدن موضوعات گردد یا وجود 
ندارد و یا کم تر است. لذا نخبگان و دانشگاهیان و مسئولین 
اجرایی باید با کمک و همراهی یکدیگر این نقیصه را برطرف 
کنند تا به نتایج قابل قبولی دست پیدا کنیم و معتقدیم که 
مسائل و موضوعات شهری بدون وجود نخبگان و بدون 

مشارکت جریان نخبگی وعلمی کشور حل نخواهد شد. 
وی بر لزوم بهره گیری از نظرات، پیشنهادها و ایده های 
کید و اظهار کرد: در بسیاری از  علمی جریان نخبگی کشور تا
کشورها مسائل و موضوعات مختلف همچون آلودگی هوا، 
ترافیک، موضوعات مختلف در حوزه مدیریت پسماند و… 
توسط دانشگاهیان و پژوهشکده ها بررسی می شود و پس از 
انجام تحقیقات و مطالعات لازم نهایی و به مدیران اجرایی 
پیشنهاد می شود و در نهایت با جمع بندی و استفاده 

از خردجمعی راهکارهای لازم استخراج می شود. 
گودرزی در ادامه با بیان اینکه معاونت خدمات شهری 
و محیط زیست شهرداری تهران نیز از ایده ها، پیشنهادات 
در  کشور  نخبگان  عملی  و  علمی  راهکارهای  و  نوین 
موضوعات مختلف حوزه خدمات شهری خصوصاً حوزه 
مدیریت پسماند استقبال می کند، اذعان کرد: لذا اعضای 
کارگروه خدمات شهری متشکل از معاونت خدمات شهری، 
مؤسسه علمی کاربردی شهرداری تهران و مرکز مطالعات 
و برنامه ریزی شهر تهران خواهد بود که از ظرفیت های 
نخبگی کشور نیز برای حل موضوعات مرتبط با این حوزه 
ح جامع مدیریت پسماند شهر  بهره ببریم.  وی به مفاد طر
تهران اشاره کرد و گفت: کاهش میانگین تولید پسماند 
)در حال حاضر هر شهروند روزانه ۷۰۰ گرم پسماند تولید 
می کند(، تفکیک زباله از مبدا، چگونگی جمع آوری بهینه 
و انتقال زباله ها بدون شیرابه، پردازش، بازیافت و دفن 
حداقلی در راستای کاهش اثرات زیست محیطی و بسیاری 
ح جامع مدیریت پسماند شهر  از موضوعات دیگر در طر

کید شده است.  تهران تا
معاون شهردار تهران به نقش بسیار مهم شهروندان 
ح تفکیک زباله از مبدا اشاره کرد و  در اجرای مطلوب طر
ح  گفت: اقدامات خوبی برای فرهنگ سازی در اجرای طر
تفکیک زباله از مبدا انجام شده است اما قطعاً کافی نیست، 
زیرا ما باید به عنوان سیاست گذار در ابتدا فرهنگ عمومی 
کاهش تولید زباله را گسترش دهیم و در مرحله بعدی عموم 
شهروندان را به سمت کاهش تولید زباله و جلوگیری از 

اصراف و هدر رفت سوق دهیم. 
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۰ هزار کارگر خدمات 
شهری به امر نظافت و رفت و روب شهر تهران می پردازند، 
گفت: مدیریت شهری ماهانه حدود ۳۱۰ میلیارد هزینه 
رفت و روب شهر تهران می کند که روزانه حدود ۱۰ میلیارد 
می شود. البته هزینه های دیگری نیز به شکل غیر مستقیم 
وجود دارد.  وی در ادامه اظهار کرد: پیش از این در ۱۲۴ 
ناحیه شهر تهران به ازای هر ناحیه یک پیمانکار وجود 
داشت و سازمان مدیریت پسماند شهر تهران مناقصات 
و پیمان های رفت و روب و جمع آوری زباله را به شکل 
مجزا برگزار می کرد و با مشکلاتی روبه رو بود. اما در این 
ح تجمیع پیمانکاران انجام شد  دوره مدیریت شهری طر
و ۱۴ پیمانکار انتخاب شدند و در نهایت پس از اصلاح این 
کنون ۲۲ پیمانکار برای ۲۲ منطقه شهر تهران تعیین  رویه ا
شده اند. لذا در موضوع مدیریت پسماند افراد و نهادهای 
مختلفی نیز درگیر هستند که بر آن نظارت دارند اما با تمامی 
تلاش های صورت گرفته، معتقدیم که فرایند کار نیازمند 

بازنگری و تغییر و اصلاح شیوه است. 

راهنمایی و رانندگی
چرا پلیس راهنمایی و رانندگی تهران با خودروهایی که 
در پیاده رو یا در مسیر پیاده رو پارک می کنند هیچ برخوردی 
نمی کند، در صورتی که برای عابرین پیاده بسیار خطر ساز و 

مشکل آفرین است. 
شریفی از تهران

ترافیک
ترافیکی که هر روز صبح روی پل نواب به سمت شمال 
در کنار گذر و اتوبان است واقعا دیگر عذاب آور شده است. 
چرا فکری اساسی برای این موضوع نمی شود نزدیک به یک 
ساعت این مسیر کوتاه را تا سر تونل باید در ترافیک باشیم. 

لطفا به این موضوع رسیدگی شود. 
حمیدی از تهران 

ازدحام بیماران 
وقتی به درمانگاه های بیمارستان های تامین اجتماعی 
مراجعه می کنیم، با ازدحامی مواجه می شویم که باعث اتلاف 
کز  کنندگان به مرا وقت مردم می شود. همچنین مراجعه 
درمانی دولتی از دیرآمدن پزشکان به محل های کارشان 
گلایه مندند. آیا مسئولان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی نظارتی بر عملکرد بیمارستان های دولتی دارد؟
شکری از تهران

آرمان ملی – شفق محمدحسینی: هر 
سال به ماه و روزهای پایانی سال که نزدیک 
می شویم، بحث افزایش و تعیین دستمزد 
ح می شود. مساله ای  کارگران، جدی تر مطر
خ بالای  که هرسال در نهایت باتوجه به نر
تورم، سهم ناچیزی را به سبد معیشتی کارگر 
این میان همواره دلیل  افزوده است. در 
نارضایتی کارگران و فعالان این صنف، نابرابری 
و عدم تناسب میان تورم و تعیین دستمزد 
بوده است، که به عقیده رئیس کانون عالی 
انجمن های صنفی کارگران، سال هاست که 
گرفته شده است. حالا  این مساله نادیده 
باید دید تعیین دستمزد سال۱۴۰۴، باتوجه 
به وضعیت اقتصادی پیچیده و خط فقری 
که مدام جامعه بیشتری را دربرمی گیرد، در 
نهایت به چه رقمی خواهد رسید. اما هر رقمی 
هم که باشد، جامعه کارگری امیدچندانی برای 

افزایش آن ندارد. 
 این درحالی است که مسعود پزشکیان، 
رئیس جمهور همین چندهفته قبل گفت که 
در شهری چون تهران، با حقوق ۲5میلیون 
تومانی نمی شود زندگی کرد. این مبلغ درمیان 
حقوق بگیران جامعه ایران مبلغ کمی نیست. 
خود شما چند نفر را در اطرافتان می شناسید 
که درآمدشان ماهی ۲5میلیون تومان باشد؟ 
حال باید پرسید که چگونه می شود انتظار 
نصف  حتی  از  کمتر  مبلغی  با  که  داشت 
این رقم، یک ماه را گذراند؟ چند درصد از 

خانواده های ایرانی در سالی که گذشت، با 
مبلغی در حدود همین ۲5 میلیون تومان، 

روزگارشان را سپری کردند؟ 
رئیس   ، گلپور سمیه  راستا،  همین  در 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگران، به 
»آرمان ملی« گفت: موضوع تعیین دستمزد، 
موضوعی است که در شورای عالی کار با حضور 
شرکای اجتماعی هم دولت و هم کارفرماها و 
هم نمایندگان آنها بررسی و تعیین می شود. 
متاسفانه به دلیل نقص و خلأ قانونی که در 
این حوزه وجود دارد، کانون عالی انجمن های 
صنفی، در طول همه این سال ها که از قانون 
کار می گذرد، بیش از ۳5 سال، اصلا به رغم 
اینکه یکی از بزرگ ترین تشکل های کارگری 
بوده است، متاسفانه نه از سوی نمایندگان 
مجلس و نه هیات وزیران و نه خود وزارت 
، تلاشی برای اصلاح فصل ششم قانون  کار
کار و به ویژه همین موضوع حضور با حق رای 
نمایندگان کارگری همه تشکل ها در شورای 
کار و سایر مراجع و مجامع تصمیم  عالی 
سازی، به وجود نیامد.  گلپور با اشاره به نکته 
مهم در تعیین دستمزد سال۱۴۰۴، افزود: 
سرعت افزایش نرخ تورم آنقدر بالا و سرسام آور 
گر حداقل  ، ا گر که نه صد برابر است که، حتی ا
دستمزد کارگر که در سال۱۴۰۳ برابر با۷میلیون 
و اندکی بود و با همه مزایا به نه میلیون و 9۰۰ 
می رسید را، دویست درصد هم به آن اضافه 
کنند، بازهم قطعا به خط فقر نمی رسد و هنوز 

هم فاصله زیادی با خط فقر دارد و قطعا به 
سبد معیشت خانواده ۳.۳درصدی کارگری 
هم که حالا مراجع ذی صلاح اعلام می کنند 
هم نمی رسد. پس مسلما جامعه کارگری در 
حوزه دستمزد سال ۱۴۰۴یک مطالبه بسیار 
جدی و حیاتی از مسئولان و از رئیس جمهور 
هم دارد که رسما اعلام کردند، که امکان تحقق 
کمتر از  زندگی مخصوصا در شهر تهران، با 
۲5میلیون تومان امکان پذیر نیست. شما 
عدد ۷ میلیون تومان را ببینید تا ۲5میلیون 
تومان باید چند برابر شود. قطعا ایشان فردی 
نیستند که بدون کارشناسی صحبت کنند. 
جامعه کارگری نگاهش این است که همان 
طور که رئیس جمهور بیان کردند که با زیر 
۲5میلیون تومان در تهران نمی شود زندگی 
با یک نوسان  کرد، در شهرهای دیگر هم 
5میلیونی را هم در نظر بگیرید، نباید ما شاهد 
این باشیم که کارگری که بیش از 8ساعت در 
روز کار می کند و چرخه های تولید و صنعت و 
سازندگی کشور را در درست دارد، کمتر از این 
مبلغ ۲۰تا۲5میلیون تومان نباید دریافت کند. 

این عبارت از کلام ایشان باید اجرایی شود. 

   عقب افتادگی مزدی
کارگری، با اشاره به  این نماینده جامعه 
عقب ماندگی مزدی در سال های اخیر، گفت: 
کی را  ما یک عقب ماندگی مزدی وحشتنا
در طول سال های مختلف داشتیم. یعنی 

همیشه این فاصله تورم و دستمزد کارگر اتفاق 
می افتاده است. ماده ۴۱ قانون کار می گوید 
که این دو باید با هم متناسب باشد و تعیین 
دستمزد هم منطبق با سبد معیشت کارگری 
باشد. این عقب افتادگی همواره بوده است 
و جبران نشده است و حتی مسئولان در هر 
دوره ای هم، برای جامعه کارگری سوال است 
که چرا نسبت به ماده ۴۱که مستقیما صراحت 
آشکار با مساله مزد کارگر در قانون کار دارد، 
هیچ اعتراضی نشده است؟ چرا نمایندگان 
مجلس نسبت به عدم اجرای این ماده که 
منجر به این شده است که بیش از سه دهه، 
افتادگی مزدی داشته باشیم، هیچ  عقب 
کنش جدی مبنی بر اینکه برسد به یک  وا
کنون ما شاهد این نباشیم  لایحه حتی، که ا
که نتوانند دیگر این عقب افتادگی را جبران 
، تبدیل بشود به  کنند، یعنی شورای عالی کار
شورای عالی سرکار گذاشتن کارگران! سال 
گذشته با وجود همه تلاش های نمایندگان 
کارگری رسید به ۳5درصدی که رضایت جامعه 
کارگری را هم به دنبال نداشت و با عدم امضای 
جامعه کارگری در جلسات عالی شورای کار 
تمام شد و بعد به اعتقاد من با بی اعتنایی 
، ابلاغ هم شد، در همان  به عدم رضایت کارگر
که حق  گرفت،  هم یک ظلم بزرگی صورت 
مسکن کارگری که 9۰۰هزارتومان بود و آن هم 
باید ۳5درصد اضافه می شد مانند بقیه آن 
مولفه هایی که در فیش حقوقی کارگر دیده 
می شود، حتی آن را هم انجام ندادند. با این 
مبلغ حق مسکن9۰۰هزارتومانی که به کارگران 
داده می شود، حتی چندسانتی متر مسکن 
هم در هیچ شهر و روستایی نمی شود اجاره 
کرد. همان را هم افزایش ۳5درصدی اش 
می شد حدود ۳۰۰ هزارتومان، که همین مقدار 

هم دریغ کردند. 

   لزوم ورود و حمایت دولت در تعیین 
دستمزد امسال

گلپور در پاسخ به این سوال که باتوجه به 
همه نارضایتی های جامعه کارگری، در نهایت 
چه راهکاری را برای وضعیت خاص تعیین 
دستمزد سال ۱۴۰۴ می تواند ارائه دهد، بیان 
کرد: باتوجه به اینکه شرایط مزدی امسال 
شرایط خاصی است، ما پیشنهاد می کنیم که با 
توجه به گفته رئیس جمهور که با حقوق کمتر 
از ۲5میلیون تومان نمی شود در تهران زندگی 
کرد، در تعیین دستمزد امسال حقیقتا نیاز به 
کمکی فراتر از بحث شورای عالی کار دارد، که 
، به دلیل خاص  در حمایت از شورای عالی کار
بودن و بحرانی بودن شرایط دستمزد امسال، 
خود دولت هم ورود کند و در راستای متعادل 
سازی دستمزد کارگران، اقدام کند و کمک از 
ناحیه بالاتری، فراتر از وزارت کار صورت بگیرد. 
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چالش

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

گزارش »آرمان ملی« از عدم تناسب بین دستمزد کارگران و تورم 

فاصله نجومی دستمزد کارگران و تورم

هوای تهران در شرایط ناسالم 
کیفیت  کنترل  شرکت  اعلام  اساس  بر 
هوای  کیفیت  میانگین  تهران،  هوای 
برای  ناسالم  شرایط  در  دیروز  پایتخت 

گروه های حساس بود.
لاینده شاخص هوای پایتخت طی ۲۴  آ
کوچک تر  معلق  »ذرات  گذشته  ساعت 
و  بود   ۱۳۳ میانگین  با  میکرون«   ۲.5 از 
کیفیت هوای پایتخت در شرایط ناسالم 
برای گروه های حساس قرار داشت. آلاینده 
از  کمتر  کنون »ذرات معلق  شاخص هم ا
۲.5 میکرون« با میانگین ۱۳۱ و کیفیت هوا 
در وضعیت ناسالم برای گروه های حساس 

است. 
بیماری  به  مبتلا  افراد  شرایط  این  در 
کودکان باید  قلبی یا ریوی، سالمندان و 
از  ج  خار سنگین  یا  طولانی  فعالیت های 

منزل را کاهش دهند. 

 اصلاح سیستم های
 آب و فاضلاب پایتخت 

نسبت  نگرانی  ابراز  با  تهران  فرماندار 
گفت:  پایتخت،  در  آب  کمبود  به مسئله 
گر در این مسئله، مردم همراهی نکنند  ا
و دستگاه های ذیربط به اصلاح و مرمت 
زیرساخت های آب توجه جدی نداشته 
روبه رو  مشکل  با  تابستان  برای  باشند، 
می شویم.  حسین خوش اقبال در گفت وگو 
با ایسنا، با اشاره به کمبود آب در تهران، 
شهر  جدی  مشکلات  از  یکی  کرد:  اظهار 
کشور  مختلف  مناطق  و  تهران  استان  و 
مسئله کمبود آب است و با توجه به کاهش 
جدی بارندگی ها در سنوات گذشته در این 

خصوص نگرانی جدی وجود دارد. 
گر در این مسئله مردم  وی ادامه داد: ا
همراهی نکنند و دستگاه های ذیربط به 
اصلاح و مرمت زیرساخت های آب توجه 
به  تابستان  برای  باشند،  نداشته  جدی 
مشکل برمی خوریم. در این خصوص هم 
در سطح استان کمیته هایی تشکیل شده 
است و استاندار تهران نیز رفع این مشکل 
را در اولویت قرار داده است و به فرمانداران 
شهرستان های تهران ابلاغ کرده است و ما 

هم در سطح تهران پیگیر هستیم. 
فرماندار تهران اضافه کرد: در عین حال 
با توجه به شرایط آب و هوایی و بارندگی 
این  جز  راهی  آسمانی  نزولات  کاهش  و 
نداریم که به سمت و سوی اصلاح بعضی از 
سیستم های مجموعه آب و فاضلاب برویم. 

ارائه خدمات به افراد بی خانمان
شهردار منطقه ۱۱ تهران از استمرار ارائه 
خدمات به افراد بی خانمان و بی سرپناه در 
این منطقه خبر داد و اعلام کرد اتوبوس های 
خواب به  عنوان یکی از روش های مطلوب 
برای ارائه خدمات شبانه به افراد نیازمند، 
فعال شده است.  به گزارش ایسنا، موسوی 
افراد بی خانمان  با اشاره به خدمات به 
اظهار کرد: از ابتدای آذرماه سال جاری، یک 
دستگاه اتوبوس خواب برای پذیرش افراد 
گرفته شد و از اواسط  بی خانمان در نظر 
همین ماه، هر شب دو دستگاه اتوبوس 
برای ارائه خدمات به این افراد در دسترس 
گرفته است. میانگین پذیرش شبانه  قرار 
که در  این اتوبوس ها حدود 5۰ نفر است 
- شب خدمات در  کنون ۶۰۰۰ نفر مجموع، تا

این حوزه ارائه شده است. 
کنار این خدمات،  وی ادامه داد: در 
پذیرای  شب  هر  نیز  بهاران  مددسرای 
بیشتر  افراد  این  است.  نفر   ۱۶۰ میانگین 
که به طور ثابت و  شامل افرادی هستند 

مشخص به این مرکز مراجعه می کنند. 
گشت های شبانه  به  اشاره  با  موسوی 
گفت: گشت های خدمات اجتماعی )حامی 
گشت( به دو صورت پهنه ای و منطقه ای 
در دو شیفت روز و شب توسط سازمان 
خدمات و مشارکت های اجتماعی و موسسه 
پیام آوران سلامت و سعادت انجام می شود. 

ترک تحصیل در پایه نهم
مدیرکل دفتر آموزش های فنی وحرفه ای 
و کاردانش وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه به طور میانگین در سال های مختلف 
بین 5 تا ۷ درصد دانش آموزان پایه نهم به 
دهم نمی آیند، گفت: برنامه ریزی شده برای 
آموزش رشته های 9۰۰ ساعته در هنرستان ها 
با یک سال کمتر یا کاهش ساعت تدریس و 
، بچه ها جذب  ساعت برنامه هفتگی کمتر

رشته ها شوند و در مدرسه بمانند. 
عباس بیات در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه یکی از دلایلی که دانش آموز به مدرسه 
نمی آیند به خاطر اشتغالشان است، افزود: 
یکی  مهارت آموزی،  تقویم  آیین نامه  در 
گر  از بحث های دیده شده این است که ا
دانش آموزی در بیرون از فضای مدرسه در 
حال کار است، تجارب شغلی اش ارزیابی 
شود که یکی از مسیرهایی است که کمک 

می کند بچه ها به مسیر مدرسه برگردند. 
بیات با بیان اینکه به طور میانگین در 
سال های مختلف بین 5 تا ۷ درصد دانش 
آموزان پایه نهم به دهم نمی آیند، عنوان 
کرد: در استان های مختلف این آمار متفاوت 
۱۰ درصد متغیر است؛ اما  ۲ تا  است و از 

میانگین کشوری 5 تا ۷ درصد است. 

دوره  دانشجوی  فوت  علت  درباره  تهران  دانشگاه 
دانشگاه  این  مدیریت  دانشکدگان  ارشد  کارشناسی 
توضیح داد.  به گزارش خبرآنلاین، ساعت ۲۱ چهارشنبه 
گشت پلیس در محدوده  خِ ۲۴بهمن ۱۴۰۳، واحد  مور
بزرگراه جلال آل احمد نبشِ کوچه جنت با جوانی مواجه 
شده که بر اثر اصابت جسم تیز به مجاری تنفسی مجروح 
و با همکاری عوامل اورژانس به بیمارستان شریعتی تهران 
که بر اثر شدت جراحات در ساعت ۷:۳۰ صبح  منتقل 

فوت کرد. 
این جوان امیرمحمد خالقی درمیان، دانشجوی مقطع 
کارشناسی رشته کسب و کار دانشکدگان مدیریت بود که 
بر اساس اعلام پلیس توسط دو زورگیرِ موتورسوار به قتل 
رسیده است.  در اطلاعیه دانشکدگان مدیریت دانشگاه 
تهران آمده است: »در پی درگذشت تاسف بار دانشجوی 
دانشگاه تهران و از آنجا که تماس هایی در این خصوص با 
دانشگاه گرفته شده است، به اطلاع می رساند فوت این 
دانشجوی عزیز در خارج از محیط دانشگاه و در محدوده 
خ داده و مسئولین دانشگاه، بر حسب وظیفه،  پل گیشا ر
پس از اطلاع اولیه در شب حادثه به طور جدی در حال 
پیگیری موضوع  هستند.  با توجه به اینکه دلیل فوت این 
دانشجوی عزیز از سوی مرجع محترم ذیربط انتظامی در 
دست بررسی است، پس از مشخص شدن جزئیات، مراتب 
از سوی دانشگاه اطلاع رسانی خواهد شد«. در ادامه هیات 
رئیسه دانشگاه تهران نیز با صدور اطلاعیه ای درگذشت 

دانشجوی این دانشگاه را تسلیت گفت. 
در پیام تسلیت دانشگاه تهران آمده است: 

درگذشت  ضایعه  فراوان،  تاسف  و  عمیق  »اندوه 
دانشجوی عزیز دانشگاه تهران، مرحوم آقای امیرمحمد 
خالقی درمیان، دانشجوی مقطع کارشناسی رشته کسب 
و کار دانشکدگان مدیریت را به خانواده گرامی ایشان، 
دانشجویان عزیز و استادان و دانشگاهیان محترم تسلیت 
عرض می نماییم.  برای روح آن دانشجوی ساعی و فعال، 
که از سرمایه های علمی و معنوی دانشگاه بودند، رحمت 
و غفران الهی و برای خانواده داغدارشان صبر و شکیبایی از 
خداوند مسالت می نماییم. هیات رئیسه دانشگاه تهران«

همچنین معاون دانشجویی دانشگاه تهران به حمله 
منجر به قتل سارقانِ زورگیر به دانشجویِ این دانشگاه 

کنش نشان داد.  وا
علی حسین رضایان، معاون دانشجویی دانشگاه تهران 
درباره حمله منجر به قتل سارقانِ زورگیر به دانشجویِ این 
دانشگاه گفت: واقعاً از این موضوع متاثر و متالم هستیم، 
خ داد و پرسنل محترم کادر  ک دیشب ر این اتفاق دردنا
درمان هم تا صبح تلاش می کردند که دانشجو زنده بماند. 

همچنین از آنجا که دانشجوی ما اهل خراسان جنوبی 
بود، برای مراعات وضعیت روحی خانواده محترم ایشان 
که امید هست، ماجرا  کردیم تا آخرین لحظه ای  سعی 
تبدیل به خبر و بحث داغ خبرگزاری ها نشود. ولی واقعاً 
اتفاقی که افتاده، در درِ پشتی کوی نبوده است. حادثه 
در کنار خیابان و تقاطع کوچه جنت با آل احمد _روبه روی 
دانشگاه تربیت مدرس_ در کنار ایستگاه اتوبوس اتفاق 
افتاده است. بلافاصله هم اورژانس خبر شده و البته این 
خبر را یکی از کارمندان داروخانه ای که در آن کوچه بوده 
و موقع خروج متوجه می شود به اورژانس تهران اطلاع 
می دهد و اورژانس هم رسیده و بلافاصله دانشجو را به 

بیمارستان شریعتی رسانده اند. 
  درخواست دانشجویان برای افزایش امنیت منطقه
وی همچنین در پاسخ به این سوال که گفته می شود 
از  منطقه  امنیت  افزایش  خواستار  دانشجویان  قبلاً 
آیا چنین درخواستی  مسئولان دانشگاه شده بودند. 
گر چنین بوده، دانشگاه چه اقدامی  ح شده بود و ا مطر
کرده است؟ گفت: بله، دانشجویان حداقل از زمانی که 
من آمدم که چهار ماه از این حضور گذشته، این موضوع 
ح کردند که به خصوص در خیابان پشتی یا برخی  را مطر
از خیابان های اطراف هم برای خودشان و هم برای 
ماشین هایشان امنیت افزایش پیدا کند.  وی با اشاره به 
نامه نگاری های انجام شده برای افزایش امنیت منطقه 
افزود: حداقل در این چهار ماه گذشته ای که من بودم، 
دوستان در امور خوابگاه ها، نامه نگاری هایی صورت 
خ داده و ما هم بارها  داده اند و به هر حال این پیگیری ر
پیگیر این موضوع بودیم. از آن سمت هم دوستان نیروی 
انتظامی اخیراً تعداد گشت هایشان را زیاد کرده بودند، اما 
به رغم این مکاتبات و افزایش گشت های پلیس، اتفاقی که 

نباید رخ می داد متأسفانه رخ داده است. 
رضایان با بیان اینکه عزیزان نیروی انتظامی در این 
مدت جلسه ای با حراست داشته و نگرانی های دانشگاه را 
شنیده اند، به مطالبه دانشجویان مبنی بر استقرار کیوسک 
گفت: من  کرد و  نیروی انتظامی در این منطقه اشاره 
نمی دانم دوستان نیروی انتظامی در این زمینه چه نظری 
دارند و چه کاری را راهگشا می دانند، اما بالاخره ما هم 
جزئی از شهر هستیم. امیرآباد. که منطقه ای در قلب تهران 
کم خوابگاه ها  است و ادارات بسیاری دارد و همچنین ترا
زیاد است، چه خوابگاه های دانشگاه تربیت مدرس و چه 

دانشگاه تهران. 
وی همچنین با بیان اینکه شب پنجشنبه ۲5بهمن در 
مجتمع خوابگاهی کوی دانشگاه تهران حضور یافته و با 
دانشجویان گفت وگو کرده است، گفت: بچه ها انتظار و 

توقعی از دانشگاه دارند و همچنین از خوابگاهی که در 
آن اسکان پیدا کردند، اما بخشی از این توقعات، از حیطه 
ج است. حراست مأمور ایجاد امنیت در  اختیارات ما خار
ج  داخل خوابگاه های دانشگاه و دانشکده ها است. خار
کید بر  از آن ها حراست ورود پیدا نمی کند.  رضایان با تا
اینکه مطالبات دانشجویان مبنی بر افزایش امنیت درست 
است، گفت: من به عنوان یک مسئول این حق را به تک تک 
دانشجویان می دهم و به آنها گفتم که حق با شماست، 
بحث بچه ها این است، که چه تضمینی وجود دارد این 
حادثه فردا برای دانشجوی دیگری اتفاق نیفتد.  وی با 
اشاره به نصب دوربین در مسیرها برای افزایش امنیت 
گفت: از طرفی مسئله چراغ ها و تامین روشنایی های 
کوچه ها و برخی خیابان های منتهی به خوابگاه ها نیز از 
ح شد و به آنها گفتیم این ها را باید  سوی دانشجویان مطر
از شهرداری، اداره برق و... مطالبه کنیم و از آن طرف، یک 

بخشی  از کار هم خارج از اختیار دانشگاه است. 
کید بر اینکه مطالبه دانشجویان، مطالبه ای  رضایان با تا
خ داد، برای  ج از چارچوب نیست، گفت: اتفاقی که ر خار
خانواده  دانشجو و خانواده دانشگاه تهران بسیار سنگین 
. امیدواریم که دیگر از  بوده است و برای جامعه خسارت بار
خ ندهد و تکرار نشود و با همکاری و  این دست اتفاقات ر

تلاش جلوی چنین اتفاقاتی را بگیریم. 
  اطلاعیه وزارت علوم 

در همین راستا، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری نیز با 
ح  صدور اطلاعیه ای ضمن ابراز تأسف و تأثر از ضرب، جر
و قتل دانشجوی کارشناسی رشته مدیریت کسب و کار 
دانشگاه تهران توسط سارقان مسلح، خواستار رسیدگی 

جدّی و فوری مسئولان امر به این رویداد شد. 
در این اطلاعیه آمده است: امیر محمد خالقی درمیان 
کار  کسب و  کارشناسی رشته مدیریت  دانشجوی دوره 
دانشگاه تهران، چهارشنبه شب در محله ای نزدیک به 
کوی دانشگاه تهران توسط سارقان با سلاح سرد مورد ضرب 
و جرح قرار گرفت و متاسفانه با وجود انتقال به بیمارستان 

به دلیل شدت جراحات دارفانی را وداع گفت. 
»وزارت علوم، تحقیقات و فناوری ضمن آرزوی آمرزش و 
ک و جبران  غفران الهی برای آن شادروان، این ضایعه دردنا
ناپذیر را به حضور خانواده محترم، استادان، دانشجویان و 
کارکنان دانشگاه تهران و خانواده بزرگ آموزش عالی کشور 

تسلیت می گوید.«
در ادامه اطلاعیه وزارت علوم آمده است: دلایل و 
گوار از سوی مراجع مربوطه در  جزئیات این رویداد نا
گاهی از آن، اطلاع رسانی  دست بررسی است که پس از آ

خواهد شد. 

کنش ها به قتل یکی از دانشجویان دانشگاه تهران گزارش »آرمان ملی« از وا

قتل یک دانشجو توسط سارقان زورگیر


